
 
 
 
 

Minnesanteckningar 2023-06-14 

Samrådsmöte 

Samiska samrådsgruppen 

 

Närvarande 

Åsa Baer, Ulrika Svensson-Näslund, Laila Stinnerbom, Olov-Daniel Fjellström, Margareta 

Svensson, Karl-Johan Ottosson, Laila Daerga och Malin Blind 

 

Information om vad som sker och har skett i Vilhelmina samiska förvaltningskommun 

 

- Utställningen Barnens rajd, från Sameskolstyrelsen i Jokkmokk visades på Folkets 

Hus under 3 veckor i februari. Kommunens alla förskoleklasser – åk 5 besökte 

utställningen samt några förskoleavdelningar samt särskolan. Utställningen höll öppet 

för allmänheten i samband med firandet av Samefolkets dag.  

- 6 februari firades med tårta och kaffe i Gäjka, Klimhpe och Vualtjere. Alla tre ställen 

var välbesökta.  

- Vi anordnade tillsammans med Åsele, Storuman, Sorsele och Dorotea en samisk 

utbildningsdag för all förskolepersonal, den 13 februari. Det var ca 140 deltagare som 

fick lyssna på bla Carina Sarri, Sametinget, Skolverket samt delta i workshops. 

- 10 maj, anordnade Praedtieh en utbildningsdag rörande kommande 

Konsultationsordning. Vi fick lyssna till Ragnhild Nilsson. Vilhelmina och Krokoms 

kommun blev utsedda att ta fram ett förslag på arbetsordning i kommunerna.  

- 19 juni besökte Vilhelmina kommuns förskolepersonal Fatmomakke, där de under en 

heldag fick utbildning i samisk historia, samisk kultur, en guidad tur med samisk 

historia om Fatmomakke och erfarenheter råd och tips från en samisk 

förskolepedagog. De fick också baka gáhkku på öppen eld och prova på lassokastning. 

- Vi har besökt Hembergsskolan åk 8 för att informera om samisk kultur, historia och 

nutid. Även Katarina Daerga har varit där och berättat om renskötsel. 

- Den samiska biblioteksbussen Julla Majja, har fått 2,8 miljoner kronor för inköp av ett 

nytt fordon. Vid nästa besök i Vilhelmina kommun (slutet på augusti) så planerar vi en 

tur för bokutlåning i fjälldalarna.  

- Ett möte med gymnasieförbundschefen har genomförts. Södra Lapplands 

gymnasieförbund (Vilhelmina och Storuman) vill öka det samiska arbetet inom 

gymnasieskolans. Fortsatt planering till hösten, då även tillsammans med Storumans 

samiska samordnare. 

- Camilla Stenlund, Medborgarskolan, initierade ett möte tillsammans med Liselotte 

Hermansson (chef för äldreboende/hemtjänst i Saxnäs/Dikanäs) . Vi pratade om 

utbildning för personalen på äldreboende/hemtjänst. De ska börja med en utbildning i 

samiska kultur och kulturförståelse till hösten. Medborgarskolan ska söka pengar för 

utbildninginsatser. Mer planering framöver. 

- Den samiska biofilmen ”Ellos eatnu – Låt älven leva” visades på Vilhelmina Folkets 

Hus. Det var ca 40 besökande och en mycket sevärd film.  

 

 



 
- Ansökan från Vualtjere saemien siebrie angående annonsering och aktivitet under 

Nybyggarveckan. Beviljas 2 000 kr.  

 

 

Faepmie saemien siebrie vill köpa en Murikka, skinn och kasttömmar.  

De ombeds lämna in en ansökan eller kolla upp möjligheten att söka bygdemedel.  

Ett förslag kommer upp om att samla föreningar och informera om möjligheten att söka 

bygdemedel till insatser. Länsstyrelsen beslutar om dessa på inrådan av kommunen. Söks en 

gång per år.  

 

Seniorresa  

Den 23–25 augusti åker vi till Norrfällsviken, Höga kusten. Vilhelmina kommun har 11 

seniorer anmälda och totalt är det närmare 90 st. Vi ska bla besöka Mannaminne och 

Skuleberget. Vi åker gemensam buss tillsammans med Dorotea, Åsele och Strömsund. I år är 

det Vilhelmina tillsammans med Krokom som planerar och anordnar resan.  

 

Samråd -fortbildning 

 

Hur kan vi utveckla samrådsgruppens arbete?  

Förslag: Utbildning, resa, få information om konsultationslagen på ett samrådsmöte, 

gemensamt samrådsmöte tillsammans med Praedtiehs alla samrådsgrupper, studiebesök.  

Alla funderar på detta till nästa möte.  

 

Redovisning: Inventering - samisk språk och kultur 2022  

 

 

Övriga frågor  

Vilhelmina norra sameby funderar på hur man ska sprida mer information om renskötsel. 

Förslagsvis Trappstegsforsen, gemensamt med Vilhelmina södra, och vid större gångleder. 

Samebyarna får arbeta vidare med detta. 

 

 

Nästa möte  

Torsdag 28 september kl.10-12, Vilhelmina Folkets Hus 

 

 

 

 

 

 

/Malin Blind  

 

 


